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Geachte Colleges van Burgemeesters en Wethouders en leden van de Gemeenteraden van de Wad-
deneilanden, 
 
Regelmatig lezen wij berichten in de media over plannen en projecten op de Waddeneilanden, die het 
toerisme moeten bevorderen. Vaak zijn het mensen van het vastenland die deze projecten willen laten 
plaatsvinden op de Waddeneilanden. Ook lezen wij de berichten van bewoners van de Waddeneilan-
den over het feit, dat zij niet (voldoende) worden betrokken bij dit soort plannen, en dat velen van hen 
hier helemaal geen voorstander van zijn, omdat hun manier van leven aangetast wordt. Zij zitten niet 
te wachten op die mensenmassa’s, (geluids)overlast en vernieling van de natuur in hun directe omge-
ving. 
 
Als voorbeeld wil ik het fenomeen Festival noemen. In 2019 werden in Nederland 1115 festivals geor-
ganiseerd. Ook op de Waddeneilanden vinden festivals plaats en als dat aan een aantal mensen ligt 
worden dat er steeds meer. 
Dit baart ons, trouwe bezoekers van de Waddeneilanden, zorgen.  
De afgelopen jaren hebben wij gezien wat voor impact deze festivals op de natuur hebben. Weken 
voorafgaand aan en na afloop van een festival zijn er activiteiten gaande die te maken hebben met de 
opbouw en het afbreken. Dit alles gaat gepaard met veel herrie en onherstelbare vernieling van de na-
tuur. Over de invloed op de natuur tijdens de festivals zullen we het maar helemaal niet hebben. 
Op Terschelling is men ook al een paar jaar bezig om een festival te organiseren rond het duinmeertje 
bij Hee. Onbegrijpelijk dat Staatsbosbeheer hieraan mee wil werken door bos te kappen, om zo-
doende tribunes te kunnen bouwen. 
Liefhebbers van grote evenementen, waaronder festivals, kunnen overal in de wereld, ook in Neder-
land, terecht. Net als mensen die van massatoerisme houden. 
Bewoners en mensen die van rust en natuur houden en om deze redenen de Waddeneilanden bezoe-
ken, worden steeds vaker verjaagd en moeten hun heil steeds meer zoeken elders in de wereld, maar 
willen zij dit? Natuurlijk is het ruige landschap van Schotland mooi of vind je uitgestrekte gebieden in 
bijvoorbeeld Estland, maar deze landschappen zijn niet te vergelijken met die van de Waddeneilan-
den. 
En hier woon je nu net met zoveel plezier of hier wil je zo graag naartoe voor een aantal dagen. 
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Al jarenlang komen wij niet meer in de zomermaanden op de eilanden, omdat het er dan te druk is. 
Maar als nu buiten de zomermaanden ook al zo nodig allerlei evenementen en festivals moeten 
plaatsvinden op de eilanden, dan zien wij en met ons vele anderen het niet meer zitten om de prach-
tige Waddeneilanden te bezoeken. Dit is dan uit het oogpunt van ons als mensen. Flora en fauna kun-
nen hier helemaal geen weerwoord op geven en zijn uitgeleverd aan de grillen van de mens. 
 
Moet je je als gemeentebestuur van de Waddeneilanden nu niet eens afvragen of je altijd maar tege-
moet moet komen aan de wensen en ideeën van bepaalde mensen, mensen die niet naar de eilanden 
komen vanwege de prachtige, unieke, natuur, maar om heel andere redenen? Is het nu nooit eens ge-
noeg? Wat drijft u als Gemeentebesturen om uw mooie en uniek in de wereld zijnde eilanden te laten 
verkwanselen door massatoerisme en evenementen? 
Uiteraard zullen ook op de eilanden gevestigde bedrijven financieel baat hebben bij aan toerisme ge-
relateerde zaken, maar moet dit zwaarder wegen dan alle nadelen die massatoerisme met zich mee-
brengt? En moeten de eilandbewoners en de groep mensen die werkelijk hart voor de eilanden heb-
ben daar dan maar genoegen mee nemen en de dupe van worden? 
Wij maken ons, en wij denken velen met ons, oprecht grote zorgen over de tendensen die gaande 
zijn. 
 
Ons oprechte verzoek aan u is dan ook: 
ALSTUBLIEFT!  Wilt u er alstublieft voor zorgen dat de Waddeneilanden puur-natuur-eilanden blijven, 
in eerste instantie voor al wat hier leeft, maar ook voor bewoners en natuurliefhebbers die juist willen 
genieten van de rust en de schoonheid? Zo kunnen we deze waardevolle eilanden beschermen, be-
houden en doorgeven aan volgende generaties. U draagt daarin een grote verantwoordelijkheid. 
 
We hopen dat u de mening van mensen zoals wij mee wilt laten wegen bij uw beslissingen om wel of 
niet massatoerisme te omarmen en/of grote evenementen te laten plaatsvinden op onze prachtige 
Waddeneilanden. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
 
Herman en Danny Disma 
 
 
 
 
P.S.  Een reactie van u zouden wij heel erg op prijs stellen. 


